
Začátek roku na naší škole.
Druhá  polovina  ledna  byla  ve  znamení

končícího  prvního  pololetí.  Žáci  se  snažili  do
poslední chvíle vylepšit své známky, učitele če-
kalo uzavírání  klasifikace a  pedagogická rada.
Součástí  pololetního  vysvědčení  bylo  již  tra-
dičně vedle známek i slovní hodnocení, ve kte-
rém se  žáci  mohli  podrobně  dozvědět,  v  čem
konkrétně  se  jim  dařilo,  v  čem  byli  „pouze“
dobří nebo v čem by měli ještě zabrat. Slovní
hodnocení  pro ně není  novinkou,  už  si  zvykli
hledat v něm zdůvodnění svých známek a také
motivaci a nasměrování pro práci v dalším polo-
letí. Vzhledem k tomu, s jakým soustředěním si
po  rozdání  vysvědčení  své  slovní  hodnocení
každý z žáků četl, a vzhledem vzhledem k tomu,
že naprostá většina žáků si slovní hodnocení po-
chvaluje,  není  mnohahodinová  práce  učitelů
určitě zbytečná, a to je moc dobře.

Žáci si však v lednu vedle příprav do ško-
ly našli čas i na sportovní a mimoškolní aktivi-
ty:

Žákovský  šachový  turnaj  -  v pátek  13.
ledna se v budově Muzea místní historie v Jose-
fově  Dole  uskutečnil  Okresní  přebor  škol
(mladších žáků) v šachu „O pohár obce Josefův
Důl“.  Turnaje se účastnily školní týmy z Jose-
fova  Dolu,  Jablonce  nad  Nisou,  Tanvaldu
a Rychnova u Jablonce n. N. Naše děti se v ná-
ročné konkurenci neztratily a obsadily v této tý-
mové soutěži páté a osmé místo. 

Závod „Lyžuj  Lesy“ –  naši  žáci  se  také
zúčastnili  tradičního  závodu,  který  pořádají
Lesy ČR. Cílem projektu Lyžuj lesy je přilákat
děti na atraktivní závody a následně je formou
přihlášení  do vybraného lyžařského klubu při-
vést k pravidelnému sportování. Závod se usku-
tečnil  v  běžeckém  areálu  Kolečko  v  Jablonci
nad Nisou. Všichni naši žáci nám udělali velkou
radost a v početném poli závodníků se rozhodně
neztratili – Miroslav Štejfa z 9. třídy se umístil
ve  své  kategorii  na  skvělém druhém místě  se
ztrátou necelých dvaceti vteřin na první místo,
Veronika Pondělíková rovněž z 9.  třídy dojela
na  čtvrtém  místě,  Jan  Petržilka  ze  7.  ročníku
skončil na osmém místě, sestry Markéta a Mag-
daléna Skořepovy obsadily desáté resp. osmnác-
té místo. Všem šachistům i lyžařům gratulujeme
za  pěkné  výkony  a  děkujeme  za  vynikající
reprezentaci školy.

V únoru na naší škole proběhly dvě akce,
obě  pro  naše  žáky  připravila  Policie  České

republiky v rámci programu primární prevence.
V první besedě s tématem o kyberšikaně se žáci
4.  až  9.  ročníku  dozvěděli,  co  to  vlastně  je
kyberšikana,  koho  se  týká,  kde  probíhá,  jaké
prostředky  útočník  používá,  kdy  může
vzniknout,  jaké  formy  kyberšikany  existují  a
nejdůležitější informace – jak kyberšikaně před-
cházet, jak se jí bránit a kam se obrátit o pomoc.
Pro osmý a devátý ročník byl navíc určen ještě
program „Trestní odpovědnost mladistvých“, ve
kterém se žáci seznámili s tím, co to je trestní
odpovědnost, kdy se stává člověk trestně odpo-
vědným, diskutovali o rozdílu mezi přestupkem
a trestným činem a probíraly se také otázky spo-
jené s užíváním alkoholu a návykových látek.

Film Jizerské hory -  v pátek 17.  února,
poslední  den  před  jarními  prázdninami,  měli
naši žáci možnost zhlédnout vynikající celove-
černí dokumentární film o krajině, kde žijí. Film
natočil  Viktor  Kuna  a  vypráví  v  něm  příběh
Jizerských hor od jejich vzniku až po současnost
ze všech možných úhlů pohledu. Všichni v sále
josefodolského divadla, kde se film promítal, si
mohli připomenout místa, která znají, ale i méně
známé lokality,  a to nejen z ptačí perspektivy,
ale například i ze starých fotografií, seznámili se
s  historií  osídlení,  průmyslem,  kulturou  i  pří-
rodními krásami.

Konec února byl náročný hlavně pro žáky
devátého ročníku a jejich rodiče, protože se blí-
žil termín odevzdání přihlášek na střední školu.
Pro některé deváťáky bylo velmi obtížné vybrat,
které střední školy si napíšou na přihlášku, ale
nakonec s pomocí rodičů i školy se to všem po-
vedlo. A teď nezbývá než doufat, že tento výběr
byl  správný,  že  je  zvolená  střední  škola  bude
bavit a po jejím úspěšném absolvování se uplat-
ní na trhu práce.

Co nás čeká v příštích týdnech:
Projektový den pro žáky z Albrechtic - v

příštích dnech nás čeká důležitá akce. V pátek
3. března  přivítáme  na  naší  škole  žáky  z  al-
brechtické základní školy v rámci projektového
dne. Prohlédnou si naši školu, seznámí se s uči-
teli i našimi stejně starými žáky a bude pro ně
nachystán program, který připravují  čtvrťáci  a
páťáci. Doufáme, že se jim u nás bude líbit! 

Den otevřených dveří – každoroční akce
proběhne  v  úterý  28.  března.  Všichni  jste  sr-
dečně zváni!



Další plánovanou březnovou akcí je Noc s
Andersenem, která se uskuteční na konci měsí-
ce  (pátek  31.  března).  Přihlášky  na  nocování
děti získají od třídních učitelů.

Zima už končí a jaro už klepe na dveře. S
jarem je spojen i Velikonoční jarmark, který se
letos bude konat ve středu 5. dubna.

Všem přeji příjemné dny končící zimy.
       Monika Hejná


